
Z á p i s  
ze 3. zasedání Akademického senátu UHK dne 23. března 2005 

Přítomni: doc. Bílek, Mgr. Lounek, Ing. Čech, Ing. Dittrichová, Ing. Feltl, dr. Chrzová,       
dr. Kühnová, Ing. Radocha, R. Kysilková, Ing. Bartoš, P. Fleisigová, S. Nechvílová, R. 
Šimek, R. Kravčík, J. Kubíček, L. Zilvarová 
Hosté: prof. Vybíral, ing. Klik, doc. Hynek, Ing. Valová, doc. Gavalcová, prof. Wolf,         
doc. Jehlička, Ing. Bednářová, dr. Musilová, J. Němeček, R. Štěchovský  
 
Program: 

1. Volba členů legislativní a mandátové komise AS UHK 
2. Rozpočet UHK na rok 2005 
3. Úprava mzdového předpisu UHK 
4. Ubytovací komise AS UHK   
5. Různé 

 
Předseda akademického senátu zahájil třetí zasedání Akademického senátu Univerzity Hradec 
Králové přivítáním členů senátu a hostů. Seznámil všechny přítomné s programem jednání a 
navrhl doplnit jednání o bod č. 5) Projednání a schválení Jednacího řádu Vědecké rady 
Pedagogické fakulty UHK.  
Prof. Wolf vznesl prosbu o přeřazení bodu Jednací řád VR PdF UHK na začátek jednání.  
 
Hlasování - zařazení bodu Jednací řád Vědecké rady PdF UHK 

 PRO PROTI ZDRŽELO SE  
ZK 8 0 0 
SK 8 0 0 

 
 
Členové akademického senátu jednohlasně odsouhlasili zařazení bodu Jednací řád VR PdF 
UHK. Jednací řád bude zařazen jako druhý bod jednání. 
 

1) Volba členů legislativní a mandátové komise AS UHK 
 
doc. Bílek - proběhlo několik jednání předsednictva o možném složení komise, za předsedu   
                    komise navrhuje Ing. Miloslava Feltla  
Mgr. Lounek - vysvětlil činnost legislativní a mandátové komise 
 
Hlasování - předseda Legislativní a mandátové komise AS UHK 

 PRO PROTI ZDRŽELO SE  
ZK 8 0 0 
SK 8 0 0 

 
 
doc. Bílek - členy komise se mohou stát i nečlenové AS UHK 
                    návrh členů komise: PaedDr. Martina Chrzová, Ph.D., JUDr. Miroslav   
                                                     Mitlöhner, CSc., Jan Kubíček,  
                                                     Jan Němeček                                   
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 Hlasování - složení Legislativní a mandátové komise AS UHK 
 PRO PROTI ZDRŽELO SE  
ZK 8 0 0 
SK 8 0 0 

 
doc. Bílek - první úkol komise bude projednání Studijního a zkušebního řádu FIM UHK 
 

2) Jednací řád Vědecké rady Pedagogické fakulty Univerzity Hradec Králové 
 
doc. Bílek -  předkladatelem je doc. PhDr. PaedDr. Kamil Janiš, CSc., předseda AS PdF 

- změnou v jednacím řádu je čl. 4 - „Program jednání vědecké rady“, který není 
součástí čl. 3 „Jednání vědecké rady“, je to věc předkladatele 

Ing. Feltl - z jakého důvodu není v řádu zmínka o tom, že členství ve vědecké radě je   
                  nezastupitelné? 
prof. Wolf - nezastupitelnost je samozřejmá 
             
Hlasování - Jednací řád Vědecké rady PdF UHK 

 PRO PROTI ZDRŽELO SE  
ZK 8 0 0 
SK 8 0 0 

 
3) Rozpočet UHK na rok 2005 

 
Rozpočet za nepřítomnou paní rektorku uvedl prorektor UHK prof. Vybíral a dodal, že 
materiál byl projednán na obou fakultách a schválen na březnovém jednání kolegia rektorky. 
Poté předal slovo kvestorovi Ing. Klikovi. 
 
Materiál byl rozeslán všem členům akademického senátu k seznámení. Ing. Klik vysvětlil 
jednotlivé položky rozpočtu. Rozpočet VŠ kolejí vysvětlil Ing. Klik podrobněji z důvodu 
změn v principu poskytování státní dotace. 
 
Ing. Klik - materiál projednán dle standardní metodiky (Správní rada UHK, Kolegium    

            rektorky, Ekonomická komise AS UHK) 
         -  výrazná změna v rozpočtu je oddělení Knihovny UHK, Nakladatelství             

Gaudeamus, IDV, Poradenského centra UHK, CMMS a VŠ kolejí od rozpočtu rektorátu  
               -  klíčové investiční akce roku 2005:   

1) výstavba budovy Fakulty informatiky a managementu - již je schválena státní 
dotace na tento rok 

2) rekonstrukce traktu C (dříve jídelna) bud. č.5 - prostředky ze strukturálních 
fondů a státního rozpočtu 

3) rekonstrukce systému vytápění na budově č. 5 - finance převážně ze státního 
rozpočtu     

4) akce PdF UHK (katedra biologie, příprava a zahájení revize elektrorozvodů a 
rozvodů vody a odpadů na ÚHV, bud. 4)  

- po odeslání materiálu členům senátu došlo ke změně jednoho čísla - 
neprofinancovaní studenti 

Ing. Radocha - Ekonomická komise doporučuje Rozpočet UHK na rok 2005 ke schválení 
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Diskuse - neprofinancovaní studenti: 
Ing. Valová - vysvětlila, jak došlo ke zvýšení počtu neprofinancovaných studentů  
 
Náklady na činnost AS UHK 
doc. Bílek - přednesl dosavadní výsledky jednání především s p. kvestorem UHK o kalkulaci    
                    nákladů na provoz AS UHK (např. kancelářské potřeby, náklady na reprezentaci,     
                    financování výjezdního zasedání AS UHK) a náklady na odměny členům senátu    
                    (náhrady výdajů spojených s činností senátora), (informace již zazněla i na  
                    jednání kolegia rektorky), 
                 - kalkulace zatím není součástí rozpočtu, jedná se o nový přístup v zájmu   
                    zabezpečení odpovídajících podmínek pro činnost senátu, k zvažování je budoucí   
                    inkorporace těchto nákladů  do rozpočtu UHK a příslušných předpisů (např.   
                    Stipendijní řád, VMP, VJR aj.) 
 
Diskuse - náklady na provoz AS UHK a odměny jeho členům: 
Účastníci: doc. Bílek, dr. Kühnová, Ing. Feltl, doc. Hynek, Ing. Valová, prof. Wolf,               
                  Ing. Bednářová 
 
Tématem diskuse byly otázky, zda je třeba znát předem kalkulaci předpokládaných nákladů 
AS UHK v rozpočtovaném roce, proč by se fakulty měly podílet na financování odměn členů 
akademického senátu, když členství v akademickém senátu je čestné a odměna nenároková 
apod.  
 
doc. Bílek - pokud bude chtít senát pořádat výjezdní zasedání, zaplatí fakulty svým zástupcům 
                    náklady na toto zasedání? 
doc. Hynek - pokud se domluvíme, tak fakulta část nákladů zaplatí 
prof. Wolf - paní rektorka s tímto návrhem kalkulace nesouhlasila, na kolegiu uvedla, že je  
                    potřeba zjistit situaci na jiných školách  
doc. Bílek - z důvodu nedostatečného projednání a prozatímní nejasnosti řešení ukončil 
diskusi k uvedenému tématu. 
 
Hlasování - Rozpočet UHK na rok 2005 

 PRO PROTI ZDRŽELO SE  
ZK 8 0 0 
SK 8 0 0 

 
4) Úprava mzdového předpisu UHK 

S úpravou mzdového předpisu členy zasedání seznámil prof. Vybíral. Tento předpis bude 
platný od 1. dubna 2005.  
 
Ing. Klik - došlo k navýšení tarifů  
               - navýšení bylo projednáno se zástupci fakult 
               - proběhlo také jednání s odbory  
Mgr. Lounek - na zasedání odborového výboru dne 16. 3. byla úprava projednána a Mzdový  
                        předpis UHK doporučen ke schválení                  
Ing. Valová - lze vyplatit navýšenou mzdu i zpětně? 
prof. Vybíral - nelze, byla by možnost vyplacení formou mimořádné odměny  
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Hlasování - Úprava mzdového předpisu UHK  
 PRO PROTI ZDRŽELO SE  
ZK 8 0 0 
SK 8 0 0 

 
5) Ubytovací komise AS UHK 

doc. Bílek - všem členům byl rozeslán Statut ubytovací komise AS UHK - materiál bude   
                    projednán na dalším zasedání AS UHK 

            - pan kvestor podá informace o změně dotací na ubytování a navýšení kolejného 
                  - doc. Gavalcová senát seznámí o reakcích členů Rady VŠ na navýšení kolejného  
 
Ing. Klik podal informace o změně ubytovací dotace a navýšení kolejného. V materiálu, který 
předal členům akademického senátu, popsal navýšení kolejného. Materiál byl předán zatím 
pouze k seznámení. Kolejné by měl senát schválit nejpozději v květnu. Materiál projedná 
kolegium rektorky, popř. ubytovací komise a studentská komora. 
 
Doc. Gavalcová sdělila informace z jednání Rady VŠ k Ubytovacím stipendiím na vysokých 
školách. Jednání Rady vysokých škol proběhlo 17. března 2005. K tomuto bodu na RVŠ 
referoval Mgr. Jiří Nantl (předseda SK RVŠ). Dne 31. 3. 2005 proběhne na MŠMT jednání, 
jehož cílem bude vytvoření zpřesňující formulace metodických pokynů pro postup 
přidělování stipendií na ubytování na veřejných vysokých školách. Případné dotazy na toto 
téma lze zasílat na agenturu RVŠ (e-mail: Arvs@ftvs.cuni.cz) nejpozději do 30. března 2005. 
 
Diskuse - ubytovací stipendia: 
prof. Wolf, Ing. Klik, dr. Kühnová, R. Kysilková 
 
R. Kysilková - studenti jsou o zvýšení kolejného dostatečně informováni (letáky na budovách  
                        univerzity, informace na internetu, diskuse se studenty) 
                      - chceme co nejvíce poskytnutých stipendií pro studenty 
 
doc. Bílek - do konce měsíce dubna musíme mít upravený Statut ubytovací komise AS UHK,   
                    pokud budeme provádět nějaké změny, dále ve statutu musí být již nová jména  
                    členů ubytovací komise   
 

6) Různé 
 

o Hospodářský výsledek UHK 
Ing. Klik - univerzita v minulém roce vykázala kladný hospodářský výsledek 
               - všechny subjekty UHK jsou v plusu 

- hospodářský výsledek bude převed do univerzitních fondů 
 

dr. Kühnová - neuvažuje škola o zřízení sociálního fondu? 
Ing. Klik - sociální fond nelze zřídit, zákonem je přesně stanoveno, jaký fond může vysoká   
                  škola založit 
Mgr. Lounek- žádná vysoká škola nemá sociální fond 
 

o Seznam předsedů AS VŠ 
doc. Bílek - od 8. ledna 2005 je k dispozici nový seznam předsedů AS VŠ - rozešlu všem  
                    členům senátu            

mailto:Arvs@ftvs.cuni.cz)
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o Vnitřní předpisy PdF 
doc. Jehlička - PdF zpracovala vnitřní předpisy, fakulta potřebuje tyto předpisy schválit, lze     
                        předpisy schválit na květnovém nebo červnovém zasedání? 
doc. Bílek - na červnovém zasedání tato možnost samozřejmě bude, domnívá se ale, že pro   
                    členy studentské komory bude schůdnější květnové zasedání 

 
o Volby do AS PdF 

doc. Jehlička - první kolo voleb proběhlo neúspěšně z důvodu nízké účasti studentů, druhé  
                        kolo proběhne 24. března 2005, třetí kolo proběhne příští týden 

    - studenti nedávají dostatečný mandát „svým“ zástupcům do senátu 
                     - z důvodu nezájmu studentů o volby by zřejmě bylo dobré zrušit paritní   
                        zastoupení a tím pádem snížit počet studentů v senátu 
J. Kubíček - neúčast studentů je způsobena malým počtem volebních dní 
                  - parita by se neměla snižovat 
doc. Jehlička - volby řídí Volební komise a ta také určuje dny konání voleb 
dr. Kühnová - mnoho studentů studuje dálkově a ti mají vyučování v pátek a v sobotu 
          - neznají kandidáty 
 

o Volby do AS FIM 
Ing. Čech - volby do AS FIM jsou platné, účast více než 30% 

    - zvolení členové akademické komory: Ing. Vladimír Bureš, Doc. RNDr. Tatiana   
                                                                     Gavalcová, CSc., Mgr. Tomáš Kozel,      
                                                                     Ing. Hana Mohelská, Mgr. Pavel Pražák 

                                            studentská komora: Ing. Václav Freylich, Zuzana Němcová,   
                                                                   Tereza Nováková, Jakub Pecha 

   
o Výjezdní zasedání AS UHK 
Mgr. Lounek - uvedl, že ví, že nejsou známé finanční prostředky pro činnost AS UHK, ale   
                         zajímá se, zda může proběhnout výjezdní zasedání senátu 
doc. Bílek - zástupci fakult se musí vyjádřit, zda pokryjí část nákladů na výjezdní  

                          zasedání 
 
Diskuse - výjezdní zasedání 
Ing. Radocha, Mgr. Lounek, Ing. Klik, Doc. Hynek, Doc. Bílek, S. Nechvílová  
 
Závěr diskuse:  
Ing. Klik - výjezdní zasedání zaplatí rektorát 
doc. Bílek - výjezdní zasedání proběhne 29. - 30. dubna 2005 
Přípravná komise pro výjezdní zasedání: doc. Bílek, Mgr. Lounek, R. Kysilková, 
                                                                    S. Nechvílová                       
 
 
 
Zapsala: Jitka Bláhová 
 
 

Doc. PhDr. Martin Bílek, CSc. 
                                                                                                             předseda AS UHK 
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Usnesení ze 3. zasedání AS UHK, konaném dne 23. 3. 2005: 
 
AS UHK: 

 
1. Ustavil Legislativní a mandátovou komisi UHK ve složení: Ing. Miloslav Feltl 

(předseda), PaedDr. Martina Chrzová, Ph.D., JUDr. Miroslav Mitlöhner, CSc.,        
Jan Kubíček, Jan Němeček. 

 
2. Schválil: 

a) Jednací řád Vědecké rady PdF UHK, 
b) Rozpočet UHK na rok 2005, 
c) úpravu Vnitřního mzdového předpisu UHK. 

 
3. Vzal na vědomí:  

a) informaci kvestora UHK o přípravě změn kolejného, 
b) informaci ze zasedání Předsednictva Rady vysokých škol, 
c) informaci kvestora UHK o kladném hospodářském výsledku UHK v roce 

2004. 
 
 
 
Hlasování o usnesení: 

 PRO PROTI ZRŽELO SE  
ZK 8 0 0 
SK 7* 0 0 

 
Usnesení bylo schváleno jednomyslně.     
 
 
 
 
V Hradci Králové dne 31. března 2005 
                                                                                                
 
 
 
 
 
                                                                                                  Doc. PhDr. Martin Bílek, Ph.D. 
                                                                                                              předseda AS UHK 
 

                                                
* jeden student odešel z jednání o přestávce  


